
 

Aan: wethouder Harry Coenen 
Van: Sebastiaan Vliegen, fractievoorzitter VVD 
Betreft: vragen fractie VVD nav themasessie Burgerijen 
Datum: 7 oktober 2019 
 
 
Geachte wethouder,  
 
Met plezier hebben wij donderdag 3 oktober jl. ervaren dat door u hard gewerkt is om 
meer inzicht te genereren in de Burgerijen (Wijksteunpunten) dan ooit eerder. Wij 
hebben dan ook waardevolle informatie gekregen van u en uw ambtenaren.  
Hierbij waarderen wij overigens de zelfkritische houding die uw ambtenaren hebben 
tentoongesteld en de open uitnodiging die u heeft gedaan en de ruimte die u heeft 
gegeven om vrijelijk van gedachten te wisselen.  
 
Of de openheid ook een gevolg is van het Raadsakkoord weten wij niet. Wij beseffen wel 
dat het Raadsakkoord zorgt voor een ontspannen en constructieve sfeer die wij graag 
wensen voort te zetten. Derhalve dat wij onze ideeën aan u verstrekken met als verzoek 
om deze te beantwoorden en vooral duidelijk te zijn waar het kan en duidelijk waar dit 
niet of nu niet kan.  
U heeft vervolgens aangegeven dat het onderzoek in het afrondende stadium is. 
Kwalitatieve analyse vindt nu plaats op de logboeken. Relatief onduidelijk is vooralsnog 
wat de huidige fase van onderzoek betekent voor de mogelijkheden om vragen vanuit de 
Raad/Commissies mee te nemen. Zoals aangegeven, begrijpen wij dat het afmaken van 
het onderzoek prevaleert conform de ingezette lijn. Er is zichtbaar een hoop tijd, energie 
én focus in dit onderzoek gestopt wat respect verdient.  
Zoals ik heb aangegeven, is het onze doelstelling om te zorgen dat u beschikt over de 
vragen die gesteld werden in de discussie. Antwoorden kunnen zorgen om de 
beeldvorming volledig te krijgen over het effect van de Burgerijen voor de Voerendaalse 
gemeenschap. Wellicht is er ruimte om vragen mee te nemen in het onderzoek of kunt u 
anderszins helderheid verschaffen.  
 
Onze vragen die wij u, conform afspraak, doen toekomen, laten onverlet dat wij blij zijn 
met het onderzoek, zoals door u geschetst, van binnen de Burgerijen. Overigens zijn wij 
ook blij met de ontwikkeling van Burgerijen an sich. Het bezoek en de aandacht stijgt. 
Wij kijken belangstellend uit naar de mogelijke vervolgen inclusief de kansen die de 
Burgerijen bieden voor het “loslaten aan de samenleving” en “toegang van zorg zoveel 
mogelijk dicht bij huis”.  
 
Hierbij sturen wij u de vragen van onze fractie:  
 

1. Hoe kan de Factor “Werk” worden meegenomen in de (door)ontwikkeling van de 
Burgerijen?  

a. Ooit (toen er nog veel subsidieregelingen waren) heb ik, Sebastiaan 
Vliegen, eens 300.000 euro subsidie binnengehaald voor de gemeente 
Heerlen om een werkervaringscentrum in te richten in de Luciushof te 
Heerlen. Waar mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt in 



 

samenwerking met Arcus (waar u ook mee samenwerkt) 
ervaringscertificaten konden krijgen in de Horeca-setting.  
Hoe kunnen we onze ervaringen en ideeën voor de uitvoering met u 
delen? Een (additionele) projectrol voor Kompas lijkt hier ons inziens 
mogelijk te zijn. Ergo, wij willen graag onze ideeën delen waar en wanneer 
mogelijk of wenselijk.  

b. Kunnen wij u helpen met beeldvorming over hoe ondernemers u kunnen 
helpen op de maatschappelijke taak om mensen sociaal te activeren of 
inzetbaar te krijgen? Specifiek denken wij hierbij ook aan nuggers. 
 

2. Wij zijn verheugd te constateren uit uw presentatie dat het goed gaat met de 
Burgerijen en een toenemend aantal inwoners de Burgerijen weet te vinden.  
Echter, eerlijkheid gebied te zeggen dat in onze fractie verdeeldheid heerste over 
de cijfers. Wij hadden verwarring over bezoeken versus bezoekers. Wij wachten 
vooral eerst op de resultaten van het onderzoek. Wij konden het niet geheel of 
eenduidig plaatsen.  

a. De vraag die bij onze fractie ook opkwam, is “wie bereiken we niet?” Is 
hier inzicht in of is dit voor een later moment?  

b. Kunnen wij u als Raad helpen om deze mensen wél of beter te bereiken?  
i. Zijn hiervoor duidelijkere kaders nodig?  

ii. Wilt u meer met ons brainstormen over kansen voor uitvoering om 
onze inzichten mee te nemen alsmede onze contacten met de 
Voerendaalse gemeenschap?  
 

3. Wij hebben aangegeven dat diverse ondernemers zich inzetten voor de 
maatschappij (zeg maar MVO). Wij wezen op de fitnessstudio die een activiteit 
organiseert in het kader van de eenzaamheid. Deze activiteiten zijn ons inziens 
van grote waarde voor onze gemeentelijke maatschappelijke taken. Zeker omdat 
de ondernemers vaak heel veel Voerendalers bereiken, waaronder Voerendalers 
met een (latente) zorgvraag.  
De gemeente werkt vanuit ”loslaten aan de gemeenschap” en dat vooralsnog 
ondernemers zich zelf zouden kunnen melden als zij iets willen toevoegen of 
ontplooien onder naam van de Burgerijen. Zou u het prettig vinden als wij u 
helpen door burgers en ondernemers op te roepen om zich in te zetten voor of in 
(naam van) de Burgerijen?  

a. Kunnen wij (online/op social media) een oproep in deze richting 
plaatsen?  

b. Kunnen wij ondernemers uitnodigen om zich aan te melden om hun 
voorzieningen voor het voetlicht te brengen in (naam van) de Burgerijen?  

c. Waar zouden zij zich kunnen melden?  
d. Wellicht is een soort van MVO-stempel een optie om eens over te 

brainstormen. Waarbij Maatschappelijke vragen gekoppeld worden aan 
(maatschappelijke) ondernemers?  

 
Meer algemeen willen wij aangeven dat wij graag meewerken aan een vervolg op deze 
constructieve sessie. Wij werken graag samen om snel antwoord te krijgen op 
fundamentele zorgvragen als “waar welke problemen in Voerendaal spelen” en “waar 

https://www.facebook.com/AnytimeFitnessVoerendaal/videos/406136743405665/?__xts__%5b0%5d=68.ARCjzyEsXUWyJQUwpwtXC6QGsPzdYePeP7m7c_Vxtijq2H2Hu5PAVOlkUPd54x8Q2QOHHQeJaTUX-1CLgn1nUGpPc487DA_ZW0srIhNgyyzVDjgZc7nnn2CrQW6q_C1l7oNML8vRvN2Eno3ButuP2feriFcciNjD8fB0thshL07WC_IZ7CBcQ17BqUbGhCnNoxfjlezf368n1koUy0X4UvxJDK9TZ83wLBwCHhKjI6i9TChWfJWVCNvtkM8OCnbhAjCiFWCzqDt2gZS0mvhO2F3l4RqRw6VBhOGi0TcRf3uuqhstWzIfWxEld5yXDY4sFuuez_DWrpLou3Q1Q5YzbiBTp3AGr7B9-dc&__tn__=-R


 

welke oplossingen voorhanden zijn” en “waar welke (samenwerkings)actie alsnog nodig 
is”?  
 
Wij danken u nogmaals voor de organisatie en insteek.  
Én, geheel tegen de traditie van de VVD in, wij verzoeken u om de complimenten aan de 
betrokken ambtenaren over te dragen voor het werk én vooral voor de openheid van 
zaken die zij hebben gegeven. Overduidelijk is het géén sinecure om tot hier te komen. 
Wij kijken dan ook reikhalzend uit naar het vervolg. Onze verwachtingen zijn hoog 
gespannen.  
 
Dank u wel en graag tot ziens,  
 
Hartelijke groet van de VVD’ers die aanwezig waren op 3 oktober,  
 
 
Sebastiaan Vliegen, fractievoorzitter 
Marcel Jongen 
Pierre van Dinther 
Dré Vliegen 
 


